
Protokół XXXIII Sesji Rady Gminy Świercze z dnia 15 września 2022 r. 

W dniu 15 września  2022 r. o godz. 9.00 w budynku Klubu Senior + przy ul. Długiej 6, odbyła 

się XXXIII  Sesja Rady Gminy Świercze, w której udział wzięli: Wójt – Pan Adam Misiewicz, Skarbnik 

Gminy – Pani Justyna Adamska, Sekretarz Gminy – Pani Izabela Kiela, Pani Małgorzata Łubińska – radca 

prawny , Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak, radni oraz sołtysi (listy obecności stanowią zał. nr 1 

i 2 do protokołu).  

Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak przed otwarciem sesji poprosił o powstanie wszystkich 

obecnych i uczczenie minutą ciszy śmierci wieloletniego sołtysa wsi Bruliny  - Pana Grzegorza 

Rembeckiego. 

Ad.1 

Następnie Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak otworzył XXXIII  Sesję Rady Gminy Świercze na stan 

15 radnych, obecnych było 13, co stanowi quorum władne podejmowania uchwał.  Nieobecni radni: 

Przemysław Ruciński oraz Dariusz Siemborski.  

Ad.2  

Następnie Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak  przedstawił proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXXII Sesji Rady Gminy Świercze. 

4. Informacja Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym oraz informacja o realizacji uchwał 

podjętych na poprzedniej sesji. 

5. Informacja dyrektorów szkół w/s przygotowania placówek oświatowych do roku szkolnego 

2022/2023. 

6. Informacja o złożonych interpelacjach, zapytaniach oraz udzielonych odpowiedziach. 

7. Informacja o przebiegu wykonania budżetu, informacji o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej 

instytucji kultury za I półrocze 2022 r. 

8. Podjęcie uchwały w/s zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świercze. 

9. Podjęcie  uchwały w/s zmian w uchwale budżetowej Gminy Świercze na 2022 rok . 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru zajęć dla dyrektorów, wicedyrektorów oraz nauczycieli pełniących 

inne stanowiska kierownicze w szkole oraz warunków i trybu obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli zatrudnionych w pełnym wymiarze zajęć. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i 

doradców zawodowych zatrudnionych szkołach prowadzonych przez Gminę Świercze. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości i zasad wypłacania diet 

Przewodniczącego Rady Gminy, radnych i przewodniczącego organu wykonawczego jednostki 

pomocniczej. 



13. Podjęcie uchwały w/s uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Świercze. 

14. Podjęcie uchwały w/s zmiany wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminy na lata 2022 – 2026. 

15. Podjęcie uchwały w/s zaliczenia drogi do kategorii dróg publicznych gminnych. 

16. Podjęcie uchwały w/s ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Świercze na rok 

szkolny 2022/2023. 

17. Wolne wnioski. 

18. Zamknięcie obrad. 

Na obrady sesji dotarł radny Dariusz Siemborski, stan radnych 14 obecnych. Przystąpiono do 

głosowania porządku obrad, za jego przyjęciem głosowało 14 radnych. Porządek został przyjęty 

jednogłośnie (protokół głosowania stanowi zał. nr 3). 

Ad:3 

Protokół z XXXII Sesji Rady Gminy Świercze z dnia 9 czerwca 2022 r. został wyłożony na sali, jeżeli nie 

będzie uwag co do jego treści zostanie przyjęty w przedstawionej formie. 

Ad:4 

Informacje o pracy międzysesyjnej w okresie 9.06.2022r. - 15.09.2022 r przedstawił Pan Adam 

Misiewicz – Wójt Gminy Świercze: 

- odszedł o nas Pan Grzegorz Rembecki – sołtys wsi Bruliny, w związku z tym koniecznym było 

przeprowadzenie wyborów uzupełniających, w wyniku których funkcję tę będzie pełnił Pan Kamil 

Tokarski. 

 - przeprowadzono awans zawodowy Pani Anna Tyszkiewicz nauczyciela szkoły podstawowej w 

Świerczach w wyniku, którego uzyskała stopień nauczyciela mianowanego, 

 - oddaliśmy do użytkowania boisko do piłki nożnej w Świerczach przy ulicy Parkowej, przy okazji tej 

informacji chciałbym serdecznie podziękować Panu Adamowi Dygusowi, który bezinteresownie czuwał 

od początku tej inwestycji na wymiarami i rzędnymi, aby płyta boiska była równa jak stół, Panu 

Bogusławowi Dygusowi również za wiele godzin ponad wymiarowych wolontariatu przy pracach 

ziemnych, zasiewie trawy, nawożeniu i Panu Jackowi Szymańskiemu „Auto Szymek” za zakup i 

przekazanie nowego znacznika do malowania linii boiska. Złożyliśmy wniosek do Fundacji LOTTO o 

dofinansowanie infrastruktury towarzyszącej – szatni, sanitariatów, wiat i trybun. 

 - postępowania przetargowe zakończone: 

Wykonanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej przebudowy Szkoły Podstawowej w Świerczach  

• Concept - Projektowanie architektoniczne – 74 800,00 brutto 

Wykonanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej przebudowy i rozbudowy Szkoły Podstawowej 

w Strzegocinie 

• Concept - Projektowanie architektoniczne – 68 880,00 brutto 

• Studio budowlane „UNITY” s.c. Małgorzata Tischner, Damian Cyrta – Warszawa – 239 850,00 

zł brutto 

 -  dowożenie uczniów do szkół w roku szkolnym 2022/2023 



• Sanimax Transport  Janusz Sosnowski i Monika Sosnowska Warszawa 276 483,56 zł brutto 

 -  lokowanie środków finansowych Gminy Świercze” 

• Bank Spółdzielczy w Nasielsku – lokaty: 1 m-c 1,64%, 6 m-cy 2,29%, roczna 2,62% 

- postępowania przetargowe ogłoszone: 

• Odbieranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych z nieruchomości zamieszkałych 

położonych na terenie gminy Świercze 3.10.2022 otwarcie ofert 

• Budowa wielofunkcyjnego boiska sportowego przy Szkole Podstawowej w Świerczach  

16.09.2022 otwarcie ofert 

 - sprzedaż mienia gminy;  

• działki w Świerkowie o wartość sprzedaży netto: dz. 100/10 – 42 000,00 zł, 100/13 – 39 585,36 

zł, 100/14 – 30 455,28 zł, 

• autobus szkolny Renault Tracer 24 500,00 zł netto, 

 - przetargi na najem i dzierżawę lokali użytkowych: 

• budynek ośrodka zdrowia w Świerczach – czynsz wywoławczy 15,00 zł netto/m2 

• budynek apteki w Świerczach– czynsz wywoławczy 15,00 zł netto/m2 

• budynek ośrodka zdrowia w Strzegocinie – czynsz wywoławczy 10,00 zł netto/m2 

Z uwagi na częste pytania odnośnie funkcjonowania Ośrodka Zdrowia w Świerczach Wójt 

chronologicznie przedstawił historię współpracy z panem doktorem Dariuszem Godlewskim od roku 

2018: 

- 16.05.2018 r. wpłynęła prośba od Pana Godlewskiego o przedłużenie umowy, 

- 21.06.2018 r. Rada Gminy wyraziła zgodę na przedłużenie najmu pomieszczeń na kolejne 10 lat, 

czynsz pozostał na dotychczasowych warunkach. Okres wypowiedzenia umowy został skrócony z 1 

roku na 6 m-cy na prośbę doktora. Pan doktor zobowiązał się do utrzymania zieleni wokół budynku, 

jego rozbudowy oraz postawienia ogrodzeni w Strzegocinie. Umowa została podpisana a okres 

wypowiedzenia ustalono na 3-miesięczny. 

- w budynku w Strzegocinie dokonaliśmy wymiany pieca, w dniu 10.01.2019 r. zwróciliśmy się do Pana 

doktora z zapytaniem kiedy nastąpi modernizacja budynku oraz budowa ogrodzenia w Strzegocinie, 

- 28.01.2019 r. – otrzymaliśmy pismo od Pana doktora że został wykonany remont budynku, malowanie 

ścian, zakupiono nowy sprzęt niestety z uwagi na panującą pandemię działania polegające na 

rozbudowie budynku w Strzegocinie w chwili obecnej nie mają uzasadnienia, 

- 25.04.2022 r. otrzymałem informację od Pani radnej odnośnie przeniesienia usług rehabilitacji z 

budynku w Strzegocinie do Świercz, 

- w piśmie z dnia 01.05.22 r. otrzymaliśmy informację o przeniesieniu do lokalu w Świerczach natomiast 

w Strzegocinie miały być świadczone usługi komercyjne, zarządzenie Narodowego Funduszu Zdrowia 

na które powołał się Pan doktor nie ma nic wspólnego z koniecznością zmiany lokalu, 

- 22.05.2022 r. otrzymaliśmy kolejne pismo z prośba o rozwiązanie umowy i rezygnację z lokalu w 

Strzegocinie, 

- 31.05.2022 r. wpłynęła prośba o przygotowanie nowej umowy najmu oraz prośba o umożliwienie 

korzystania ze sprzętu rehabilitacyjnego i jego sprzedaż, 

- 31.05.2022 r. odpowiedzieliśmy na pismo że zgodnie z § 6 umowy wypowiedzenie umowy nastąpi z 

dniem 31.08.2022 r. – obowiązuje 3 miesięczny okres wypowiedzenia, ponadto najemca zobowiązał 

się do prowadzenia przeglądów okresowych i dokumentacji technicznej, która nie była wykonana. 



- 9.06.2022 r. – Rada Gminy Świercze na wspólnym posiedzeniu komisji nie wyraziła zgody na sprzedaż 

sprzętu rehabilitacyjnego, 

- 13.06.2022 r. pismo od Pana doktora z prośbą o aneksowanie umowy, zmiana pieca z węglowego na 

gazowy, 

- 14.06.2022 r.  – odbyło się spotkanie z Panem Godlewskim z którego sporządzona została notatka 

służbowa, nie wyrażono zgody na aneksowanie umowy, umowa musi być wypowiedziana i nie będzie 

przetargu na najem pomieszczeń. Projekt nowej umowy przesłano e-mailem w celu zapoznania się 

przez najemcę, 

- 31.08.2022 r. otrzymaliśmy pismo o przeniesieniu Ośrodka Zdrowia w Świerczach do nowego 

budynku przy ul. Zwycięstwa 28 a, przesłany projekt umowy na 3 dni przed wygaśnięciem umowy 

wymaga dłuższej analizy w związku z powyższym z dniem 1.09.2022 t. ośrodek zostanie przeniesiony. 

- w dniach 02.09.2022 r.- 06.09.2022 r.  nastąpiło komisyjne przejęcie obydwu budynków, protokoły 

jeszcze nie zostały podpisane, 

- 02.09.202 r. – kolejne pismo od Pana doktora dotyczące zakupu sprzętu rehabilitacyjnego, w 

odpowiedzi przekazano informację że Rada Gminy nie wyraziła zgody na jego sprzedaż i ewentualnie 

możemy podpisać umowę najmu sprzętu na kwotę 400,00 zł miesięcznie. Sprzęt został zwrócony po 

otrzymaniu pisma. 

Rady Julian Kutner podziękował za przedstawione podsumowanie i zapytał co w takim razie z 

budynkiem w Strzegocinie. W odpowiedzi Wójt poinformował, że rehabilitacja została przeniesiona do 

Świercz i usługi nadal są świadczone. W dniu wczorajszym zostało ogłoszone postępowanie 

przetargowe na obydwa lokale w Świerczach i w Strzegocinie. Czekamy na oferty. 

Radny Igor Nicewicz –czy w umowie były zapisy dotyczące kar umownych za wcześniejsze rozwiązanie 

umowy bądź nie wywiązanie się z ich zapisów? W odpowiedzi Wójt poinformował, że w umowie takich 

zapisów nie było, pozostaje jedynie sprawa cywilna ale to nie czas na podejmowanie takich decyzji. 

Następnie Pani Bogumiła Fabisiak odczytała realizację uchwał podjętych na XXXII Sesji Rady Gminy 

Świercze. 

Ad:5 

W dalszej kolejności dyrektorzy szkół podstawowych w Świerczach i Strzegocinie przedstawili 

informację o przygotowaniu szkół do roku szkolnego 2022/2023. Pełne informacje dotyczące liczby 

uczniów, zatrudnionej kadry oraz wykonanych drobnych remontów zawierają dokumenty stanowiące 

zał. nr 4 i 5 do protokołu. 

Ad:6 

W okresie międzysesyjnym nie złożono interpelacji ani zapytań.  

Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak zarządził 10 minutowa przerwę, obrady wznowiono o godz. 

10.48. 

Ad:7 

Informację o przebiegu wykonania budżetu, informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury 

za I półrocze 2022 r. przedstawił Pan Adam Misiewicz – Wójt Gminy. Przedstawiony dokument stanowi 

zał. nr 6 do protokołu.  



Ad:8 

Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej  przedstawiła Pani Skarbnik – Justyna Adamska. Projekt 

uchwały szczegółowo został omówiony na posiedzeniu wspólnym komisji stałych w dniu 13 września 

2022 r. Najważniejsze i najbardziej istotne zmiany to wprowadzenie do WPF Termomodernizacji, 

wymiany ciepła, budowa instalacji fotowoltaicznej i rozbudowa szkoły Podstawowej w Strzegocinie na 

kwotę  2.850.660,00 zł (promesa wstępna z Polskiego Ładu) oraz środki na kwotę 5.837.400,00 zł także 

na termomodernizację dla Szkoły Podstawowej w Świerczach. Ponadto wprowadzamy środki z 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020 na realizację inwestycji „Przebudowa i 

rozbudowa oczyszczalni ścieków w Ostrzeniewie, budowa kanalizacji deszczowej na ul. Parkowej oraz 

budowa i przebudowa podziemnych zbiorników retencyjnych w Świerczach” na kwotę 3.698.397,00 zł. 

Stanowisko wspólne komisji przedstawiła radna Bogumiła Fabisiak: komisje większością głosów 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Odczytano uchwałę i przystąpiono do głosowania, za 

podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (protokół 

głosowania stanowi zał. nr 7). 

Ad:9 

Zmiany w uchwale budżetowej Gminy Świercze także przedstawiła Pani Skarbnik, większość zmian 

dotyczy zmiany klasyfikacji budżetowej. Ponadto niniejszą uchwałą: 

1. Zmniejsza się dochody bieżące o kwotę 262.289,37 zł, w tym: 

- o kwotę 80.000,00 zł z tytułu podatku od czynności cywilnoprawnych, 

- o kwotę 182.289,37 zł w wyniku zmiany klasyfikacji budżetowej środków z Funduszu Pomocy oraz 

darowizn na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy (dz. 754 rozdz. 75495 §0970 o kwotę 3.631,37 zł, dz. 

758 rozdz. 75814 § 0970 o kwotę 11.368,00 zł, dz. 852 rozdz. 85295 § 0960, 0970 o kwotę 140.970,00 

zł, dz. 853 rozdz. 85395 § 0970 o kwotę 25.056,00 zł, dz. 855 rozdz. 85502 § 0970 o kwotę 1.264,00 zł). 

2. Zwiększa się dochody bieżące o kwotę 398.555,87 zł, w tym: 

- o kwotę 852,27 zł z tytułu odsetek od ulokowanych środków z subwencji na rozbudowę sieci 

wodociągowej, 

- o kwotę 7.182,69 zł z tytułu odsetek od ulokowanych środków z subwencji na rozbudowę sieci 

kanalizacji sanitarnej, 

- o kwotę 11,00 zł z tytułu odsetek od nieterminowych płatności, 

- o kwotę 147,00 zł tytułu pozostałych dochodów, 

- o kwotę 8.840,00 zł z tytułu dotacji z budżetu Samorządu Województwa Mazowieckiego na 

dofinansowanie zakupu wyposażenia dla jednostki OSP Świercze, 

- o kwotę 1.242,00 zł z tytułu podatku od działalności gospodarczej opłacanego w formie karty 

podatkowej, 

- o kwotę 6.314,00 zł z tytułu podatku od spadków i darowizn, 

- o kwotę 13.167,47 zł z tytułu części opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych 

w obrocie hurtowym, 

- o kwotę 5.000,00 zł z tytułu opłaty skarbowej, 

- o kwotę 382,00 zł z tytułu opłaty za zajecie pasa drogowego, 

- o kwotę 86.054,00 zł z tytułu części oświatowej subwencji ogólnej, 

- o kwotę 75.765,95 zł z tytułu zwrotu części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 

2021r., 

- o kwotę 1.975,00 zł z tytułu środków z Funduszu Pomocy na edukację dzieci z Ukrainy, 

- o kwotę 772,60 zł z tytułu darowizn i odszkodowania, 

- o kwotę 24,52 zł z tytułu otrzymanych darowizn na rzecz pomocy Ukrainie, 



- o kwotę 112,00 zł z tytułu środków z Funduszu Pomocy na wypłatę świadczenia pieniężnego za 

zakwaterowanie i wyżywienie obywateli Ukrainy, 

- o kwotę 226,00 zł z tytułu środków z Funduszu Pomocy na wypłatę świadczeń rodzinnych dla 

obywateli Ukrainy, 

- o kwotę 6.300,00 zł z tytułu dochodów uzyskanych za realizację zadań zleconych, 

- o kwotę 36,00 zł z tytułu dotacji celowej z budżetu państwa na pokrycie wydatków związanych z 

przyznawaniem Karty Dużej Rodziny, 

- o kwotę 1.862,00 zł z tytułu kosztów upomnień oraz odsetek od nieterminowych płatności. 

3. Zmniejsza się dochody majątkowe o kwotę 1.507.659,00 zł, w tym: 

- o kwotę 37.959,00 zł z tytułu sprzedaży 3 działek w miejscowości Świerkowo, 

 - o kwotę 1.469.700,00 zł w wyniku zmiany klasyfikacji budżetowej środków z Rządowego Funduszu 

Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych. 

4. Zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 1.528.273,04 zł, w tym: 

- o kwotę  34.073,04 zł z tytułu  zwrotu części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego 

w 2021r., 

 - o kwotę 1.469.700,00 zł w wyniku zmiany klasyfikacji budżetowej środków z Rządowego Funduszu 

Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych,  

- o kwotę 24.500,00 zł z tytułu sprzedaży autobusu przeznaczonego do dowozu uczniów do szkół.  

5. Zmniejsza się wydatki bieżące o kwotę 198.977,54 zł, w tym: 

- o kwotę 3.358,00 zł w wyniku przeniesienia wydatków między paragrafami klasyfikacji budżetowej, 

- o kwotę 182.313,89 zł w wyniku zmiany klasyfikacji budżetowej wydatków pokrywanych ze środków  

Funduszu Pomocy oraz darowizn na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy, 

- o kwotę 13.305,65 zł z tytułu wydatków związanych z utrzymaniem autobusu służącego do dowozu 

uczniów do szkół. 

6. Zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 369.782,94 zł, w tym: 

- o kwotę 3.358,00 zł w wyniku przeniesienia wydatków między paragrafami klasyfikacji budżetowej,  

- o kwotę 182.313,89 zł w wyniku zmiany klasyfikacji budżetowej wydatków pokrywanych ze środków  

Funduszu Pomocy oraz darowizn na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy  

- o kwotę 5.000,00 zł na zakup energii elektrycznej w budynku UG, 

- o kwotę 8.840,00 zł na zakup materiałów i wyposażenia, 

- o kwotę 86.054,00 zł na podwyżki wynagrodzeń nauczycieli stażystów i nauczycieli kontraktowych 

oraz wynagrodzenia nauczycieli pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów i logopedów, 

- o kwotę 1.975,00 zł na edukację dzieci z Ukrainy, 

- o kwotę 13.168,05 zł) na realizację zadań określonych w gminnym programie profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych, 

- o kwotę 112,00 zł na wypłatę świadczenia pieniężnego za zakwaterowanie i wyżywienie obywateli 

Ukrainy, 

- o kwotę 226,00 zł na wypłatę świadczeń rodzinnych dla obywateli Ukrainy, 

- o kwotę 5.700,00 zł na wypłatę stypendiów dla uczniów, 

- o kwotę 36,00 zł na wynagrodzenia pracowników zajmujących się przyznawaniem Karty Dużej 

Rodziny, 

- o kwotę 15.000,00 zł na zakup materiałów i wyposażenia do oczyszczalni ścieków w Ostrzeniewie, 

- o kwotę 40.000,00 zł na zakup energii elektrycznej służącej do oświetlenia ulic, placów i dróg, 

- o kwotę 8.000,00 zł na zakup energii elektrycznej w świetlicach wiejskich. 

7. Zmniejsza się wydatki majątkowe o kwotę 1.590.400,00 zł  

 - o kwotę 1.469.700,00 zł w wyniku zmiany klasyfikacji budżetowej wydatków ze środków 

z Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych, 



- o kwotę 120.000,00 zł na realizacje zadania pn. ”Przebudowa parkingu przy Szkole Podstawowej w 

Strzegocinie„ , 

- o kwotę 700,00 zł na realizacje zadania pn. "Wykonanie ogrodzenia boiska wielofunkcyjnego w 

Świeszewie" - do wysokości faktycznie poniesionych wydatków. 

8. Zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 1.704.934,96 zł, w tym: 

- o kwotę 852,27 zł na realizację zadania pn. „Rozbudowa sieci wodociągowej na terenie Gminy 

Świercze” 

- o kwotę 7.182,69 zł na realizację zadania pn. „Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy 

Świercze" - zadanie ujęte w WPF, 

 - o kwotę 1.469.700,00 zł w wyniku zmiany klasyfikacji budżetowej wydatków ze środków 

z Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych, 

- o kwotę 18.000,00 z na realizację inwestycji "Budowa budynku administracyjnego - Etap II" - zadanie 

ujęte w WPF, 

- o kwotę 227.200,00 zł na realizację inwestycji pn. "Budowa wielofunkcyjnego boiska sportowego przy 

Szkole Podstawowej w Świerczach". 

9. Po dokonanych zmianach zaplanowano deficyt budżetu w wysokości 2.291.340,82 zł który zostanie 

pokryty przychodami pochodzącymi z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym 

budżetu, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych w kwocie 

890.791,00 zł oraz wolnymi środkami, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach 

publicznych w kwocie 1.400.549,82 zł.  

Przychody budżetu uległy zwiększeniu o kwotę 146.459,82 zł z tytułu wolnych środków, o których 

mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych. 

Rozchody budżetu nie uległy zwiększeniu. 

Po dokonanych zmianach przychody budżetu na 2022 rok wynoszą 2.867.740,82 zł, rozchody budżetu 

na 2022 rok wynoszą 576.400,00 zł. 

W wyniku dokonanych zmian: 

1) Plan dochodów budżetu ogółem wynosi 23.770.665,06 zł, w tym: 

-  dochody bieżące 22.055.351,02 zł, 

-  dochody majątkowe 1.715.314,04 zł. 

2)  Plan wydatków budżetu ogółem wynosi 26.062.005,88 zł, w tym: 

-  wydatki bieżące 22.458.035,92 zł, 

- wydatki majątkowe 3.603.969,96 zł. 

3) Wynik budżetu po zmianach wynosi - 2.291.340,82 zł. 

4) Plan przychodów budżetu wynosi 2.867.740,82 zł.  

Stanowisko wspólne komisji stałych przedstawiła Pani Bogumiła Fabisiak: komisje większością głosów 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Odczytano uchwała i przystąpiono do głosowania, za 

podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, protokół 

głosowania stanowi zał. nr 8).  

 

Ad:10 

Uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru zajęć dla dyrektorów, wicedyrektorów oraz nauczycieli pełniących inne stanowiska 

kierownicze w szkole oraz warunków i trybu obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

dla nauczycieli zatrudnionych w pełnym wymiarze zajęć przedstawiła Pani Izabela Kiela – Sekretarz 

Gmin. Niniejszą uchwałą ustala się obowiązkowy tygodniowy wymiar godzin zajęć dla: 

- Dyrektora Szkoły Podstawowej w Świerczach - 3 godziny. 

- Wicedyrektora Szkoły Podstawowej w Świerczach - 8 godzin, 

- Dyrektora Szkoły Podstawowej w Strzegocinie - 3 godziny. 



Uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Związek Nauczycielstwa Polskiego. Stanowisko 

wspólne komisji przedstawiła pani Bogumiła Fabisiak: komisje większością głosów pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. Odczytano treść uchwały i przystąpiono do głosowania , za jej 

podjęciem głosowało 13 radnych ( na sali brak radnego Igora Nicewicza). Uchwała została podjęta 

jednogłośnie (protokół głosowania stanowi zał. nr 9). 

 

Ad:11 

 Uchwałę w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców 

zawodowych zatrudnionych szkołach prowadzonych przez Gminę Świercze również omówiła Pani 

Sekretarz. Z dniem 01.09.2022 r. szkoły, dla których organem prowadzącym jest Gmina Świercze, są 

zobowiązane do ustanowienia stanowiska pedagoga specjalnego. Wobec powyższego, organ 

prowadzący w drodze uchwały Rady Gminy Świercze jest zobowiązany do określenia obowiązkowego 

tygodniowego wymiaru godzin zajęć, który nie może przekroczyć 22 godzin. Uchwała także została 

pozytywnie zaopiniowana przez Związek Nauczycielstwa Polskiego. Stanowisko wspólne komisji 

przedstawiła Pani Bogumiła Fabisiak: komisje większością głosów pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. Odczytano jej treść i przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały głosowało 13 

radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (protokół głosowania stanowi zał. nr 10). Na sale 

wrócił radny Igor Nicewicz 

 

Ad: 12 

Uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie wysokości i zasad wypłacania diet Przewodniczącego Rady 

Gminy, radnych i przewodniczącego organu wykonawczego jednostki pomocniczej przedstawił Wójt – 

Adam Misiewicz. Wójt poinformował, że uchwałą tą chcemy uregulować  zasady dotyczące wypłaty 

diety za udział sołtysów na sesji nadzwyczajnej. Do tej pory sołtysi otrzymywali dietę jedynie za udział 

w sesji zwyczajnej, z uwagi na bardzo krótkie sesje nadzwyczajne sołtysi nie byli zapraszani na sesje 

nadzwyczajne. Radny Sławomir Radomski poprosił o udzielenie głosu sołtysom aby wypowiedzieli się 

w tej kwestii. Radny Igor Nicewicz zapytał o wysokość oszczędności w związku z ta uchwałą? Głos 

zabrała Pani Skarbnik, która poinformowała ze nie chodzi tu o oszczędności, są to tak naprawdę bardzo 

krótkie sesje techniczne. W imieniu sołtysów zabrał głos pan Arkadiusz Sech – sołtys wsi Klukówek. Nie 

zgodził się z twierdzeniem że to tylko sesje techniczne, na sesjach nadzwyczajnych omawiane były 

między innymi problemy dotyczące mieszkańców takie jak np. miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego. Pan Sech uważa że sołtysi powinni brać udział także w sesjach nadzwyczajnych. 

Następnie Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak odczytał treść uchwały, przystąpiono do 

głosowania, za przyjęciem uchwały głosowało 4 radnych, przeciw głosowało 5 radnych i 5 radnych 

wstrzymało się od głosu. W związku z powyższym uchwała nie uzyskała większości głosów i nie została 

podjęta (protokół głosowania stanowi zał. nr 11). 

Przewodniczący Rady zarządził 10 minutowa przerwę, obrady wznowiono o godz. 12.05. Stan radych 

na sali 13 obecnych, radny Zdzisław Sionek zwolnił się z udziału w dalszych obradach. 

 

Ad:13 

Uchwałę w/s uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Świercze omówi Wójt. Wyświetlono mapę graficzną, projekt studium został wyłożony, odbyła 

się publiczna dyskusja. Składane wnioski do studium dotyczyły zabudowy mieszkaniowej, rekreacyjnej, 

usług dla rolnictwa i usług o które występowali między innymi CPN w Świerczach oraz firma KAMM. 

Teren na Brulinach został zmniejszony do 2 hektarów na wniosek właściciela firmy Roltech. Tereny na 

Klukówku które wzbudzały wiele emocji w związku z budową kompostowi zastały wyłączone. Nie 

można przywrócić im funkcji rolnej, gdyż na ten teren zostały wydane warunki zabudowy - przetapialni 



tłuszczów. Gdybyśmy przywrócili funkcję rolną narazili byśmy się na wysokie odszkodowania.  

Stanowisko wspólne komisji przedstawia radna Bogumiła Fabisiak: komisje większością głosów 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Głos zabrał także pan Arkadiusz Sech – sołtys wsi Klukówek, 

podziękował za zmiany we wsi Klukówek oraz za to, że część wniosków została uwzględnienia. 

Odczytano treść  uchwały i przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie (protokół głosowania stanowi zał. nr 12). 

 

Ad:14 

Uchwałę w/s zmiany wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy na lata 

2022 – 2026 omówił Wójt Gminy. Do zasobu mieszkaniowego dopisujemy lokal w miejscowości Gaj o 

powierzchni 21,32 m² spełniający kryteria lokalowe. W pomieszczeniu jest woda bieżąca i ogrzewane 

jest tzw. kozą, w najbliższym czasie lokal zostanie odnowiony. Stanowisko wspólne komisji 

przedstawiła radna Bogumiła Fabisiak: komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Odczytano 

treść i przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały głosowało 12 radych. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie (protokół głosowania stanowi zał. nr 13). W trakcie omawiania punktu obrady 

opuścił radny Julian Kutner. 

 

Ad:15 

 Uchwałę w/s zaliczenia drogi do kategorii dróg publicznych gminnych przedstawił Wójt Gminy. Droga 

przebiega przez miejscowość Stpice, od skrzyżowania z drogą gminną nr 340532W Chmielewo-Gołębie 

do granicy gminy z Gminą Nasielsk w miejscowości Jackowo Dworskie o długości  1020 mb  i stanowi 

uzupełnienie istniejącej w gminie Świercze sieci drogowej oraz jest ogólnodostępna. Zaliczenie 

do kategorii dróg gminnych ma na celu pełne uregulowanie stanu prawnego istniejącej drogi, 

co umożliwi działania zgodne z ustawą o drogach publicznych. 

Rada Gminy Świercze w trakcie sesji w dniu 9 czerwca 2022 r. podjęła stanowisko ws wyrażenia zgody 

na nadanie statusu drogi publicznej gminnej drodze położonej w miejscowości Stpice, aktualnie 

stanowiącej dz. ewid. nr 37.  Zarząd Powiatu Pułtuskiego Uchwałą Nr  707/2022 z dnia 7 września 

2022 r. wyraził pozytywną opinię w przedmiocie zaliczenia przedmiotowej drogi do kategorii dróg 

gminnych publicznych. Odczytano treść uchwały i przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały 

głosowało 12 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (protokół głosowania stanowi zał. nr 

14). 

 

Ad: 16 

Uchwałę w/s ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Świercze na rok szkolny 2022/2023 

przedstawiła Pani Agnieszka Dębska, Rada Gminy ustala na dany rok szkolny średnią cenę jednostki 

paliwa na terenie gminy. Stawka ta jest niezbędna do obliczenia zwrotu kosztów dowozu dzieci 

niepełnosprawnych do szkół. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, odczytano treść i 

przystąpiono do głosowania. Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie (protokół głosowania stanowi zał. nr 15). 

 

Ad:17 

Wolne wnioski: 

Radny Sławomir Radomski zadał pytanie odnośnie godzin pracy Urzędu w okresie jesienno – zimowym 

w związku z brakami opału na rynku? W odpowiedzi Wójt poinformował że sytuacja na rynku jest 

krytyczna jeżeli chodzi o opał i energię. Oprócz Urzędu ogrzewamy  jednym piecem garaż OSP oraz 

siłownię. Wójt nie wyklucza że w okresie zimowym mogą być skrócone godziny pracy tak jak w 

przypadku upałów podczas lata. Jeżeli chodzi o szkoły to na chwilę obecną nie rozmawialiśmy na temat 



ogrzewania, jedynie w szkole w Świerczach jest problem z ustawieniem temperatury. Prawdopodobnie 

uszkodzony jest termostat. 

 

Ad:18 

Z uwagi na wyczerpanie punktów z porządku obrad Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak o godz. 

12.42 zamknął XXXIII Sesje Rady Gminy Świercze. 

 

 

        Przewodniczący Rady Gminy 

                 Wiesław Adamiak 

 

Protokół sporządziła: 

   Agnieszka Dębska 


